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WO-RA.0002.7.2014 
 

Protokół Nr XLIII/14 
z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 

odbytej 18 września 2014 r. 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 

 
Ad 1) 
Przewodniczący Rady Alfred Siama o godzinie 13.00 otworzył czterdziestą trzecią sesję Rady 
Powiatu Gostyńskiego. Przewodniczący powitał radnych oraz pracowników i zaproszonych gości. 
Poinformował, że w Radzie Powiatu zasiada 19 radnych. Przewodniczący Rady stwierdził, 
że Rada jest władna podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum. Podczas stwierdzania 
quorum na sesji obecnych było 18. radnych. Na sali nieobecny był radny Janusz Sikora. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad 2) 
Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Alfred Siama przedstawił porządek obrad.  
Starosta Robert Marcinkowski złożył wniosek o dodanie do porządku obrad punktu 
„Rozpatrzenie projektu uchwały oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenie pomocy finansowej 
dla Gminy Pogorzela”. Poinformował, że w tej chwili trwa czas przygotowywania wniosków do 
narodowego programu przebudowy dróg lokalnych. Również Gmina Pogorzela postanowiła się 
o taką pomoc ubiegać, chciałaby wykorzystać partnerstwo Powiatu Gostyńskiego, analogicznie jak 
w przypadku innych gmin- Krobi, Borku i Gostynia.  
 
Wniosek Starosty został przyjęty w wyniku głosowania- 17 głosów „za”. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że proponowany punkt otrzyma nr 8 f). 
Wobec niezgodności liczby oddanych głosów z liczbą radnych obecnych na sali przystąpiono 
do reasumpcji głosowania. 
 
Wniosek Starosty został przyjęty w wyniku głosowania- 18 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że w związku z wprowadzonym punktem, 
w przerwie obrad sesji zbierze się Komisja Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego celem 
zaopiniowania projektu uchwały.  
 
Przyjęty porządek posiedzenia XLIII sesji Rady Powiatu, 
1. Otwarcie i ustalenie quorum. 
2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Powiatu z dnia 28 sierpnia 2014 r. 
4. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie międzysesyjnym. 
5. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych na nie 

odpowiedziach. 
7. Zapytania radnych. 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

a) uchwalenia „Programu Współpracy Powiatu Gostyńskiego z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 
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o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2015” 
b) ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Gostyńskiego, 
c) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń, 
d) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Krobia, 
e) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Borek Wlkp., 
f) udzielenie pomocy finansowej dla Gminy Pogorzela, 
g) zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2014 r., 
h) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2014 – 2022. 

9. Informacja Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu o realizacji zadań w zakresie 
rehabilitacji społecznej i zawodowej osób niepełnosprawnych oraz z działalności Powiatowego 
Zespołu do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności  

10. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
11. Wnioski i oświadczenia radnych. 
12. Wolne głosy. 
13. Zakończenie.  

 
Ad 3) 
Protokół z XLII sesji Rady Powiatu został przyjęty w wyniku głosowania- 17 głosów „za” 
przy 1 głosie „wstrzymującym się”  
 
Ad 4) 
Przewodniczący Alfred Siama poinformował, że informacje z posiedzenia Zarządu z 28 sierpnia 
oraz 8 września br. zostały przekazane radnym drogą elektroniczną.  
Starosta Robert Marcinkowski przedstawił informację w formie prezentacji multimedialnej.  
Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad 5) 
„Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi zarządu”. 
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że to rzeczywiście bardzo dobra informacja dotycząca 
obwodnicy, zbiorników retencyjnych. Zapytał, czy to jest ta informacja, której mieli oczekiwać 
zgodnie z przesłaną informacją e-mail. Dodał, że wszyscy zdają sobie sprawę z tego, że jest okres 
kampanii wyborczej. Zapytał, czy tego typu dokument publikowany w tym czasie jest dokumentem 
trwałym. To, co Starosta przeczytał, to są rzeczy, które mogą zostać zrealizowane. Zawsze jest 
taka furtka, z której można się wycofać. W związku z tym zapytał, czy Starosta jest pewny, że 
kontrakt, który został podpisany, czy ten dokument, który został stworzony, będzie na pewno 
zrealizowany. 
Starosta Robert Marcinkowski odpowiedział, że jest pewien, że została wykonana bardzo dobra 
robota dyplomatyczna, jeżeli chodzi o Powiat Gostyński- zareagowaliśmy w odpowiednim miejscu 
i czasie zgłaszając nasze propozycje. Dokument jest oficjalnym stanowiskiem Zarządu 
Województwa Wielkopolskiego, on w najmniejszym stopniu nie ma nic wspólnego z prowadzeniem 
kampanii wyborczej, ponieważ rozpoczyna się okres programowania. Każde województwo musi 
w tej chwili określić swoje priorytety, zadania, które mogą być realizowane przy współpracy na linii 
rządowej i samorządowej, określić też swoje oczekiwania. Powiedział, że cieszy się bardzo z faktu, 
że Zarząd Województwa Wielkopolskiego wpisał te inwestycje do oficjalnego dokumentu, do 
dokumentu przyjętego w ubiegłym tygodniu. Jest to Jego zdaniem krok milowy do tego, aby te 
inwestycje mogły zostać zrealizowane, natomiast nikt z obecnych na tej sali nie da Państwu 
odpowiedzi, że tak rzeczywiście będzie. Bez zapisów, na pewno nie mogłyby to być realizowane, 
więc to jest krok w dobrym kierunku.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że doskonale to rozumie i właśnie o taką odpowiedź mu 
chodziło, ponieważ wszyscy, bądź większość z nas w tej samorządowej polityce funkcjonuje jakiś 
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czas i zdaje sobie sprawę, że przynajmniej w kwestii obwodnicy padało już wiele różnych haseł, 
wiele różnych zapisów, wiele obietnic i one do końca się nie przełożyły. Powiedział, że nie twierdzi, 
że jest to kampania wyborcza na zasadzie, że podamy teraz jakąś kiełbasę i ludzie to kupią. 
Chodzi o to, że jeżeli mówimy o tak poważnych rzeczach, na ile można być pewnym, że te 
założenia, które są fajne dla nas i naszego powiatu, dla mieszkańców, zostaną zrealizowane- na 
80, 50 czy 100%. 
Starosta Robert Marcinkowski odpowiedział, że wszyscy zdajemy sobie sprawę z tego, że 
podawanie jakiegokolwiek wskaźnika procentowego mija się tutaj z celem. Powiedział, że mówi 
tutaj o facie, że Jego wnioski zostały zapisane w kontrakcie terytorialnym i z tego powinni się 
wszyscy, jako mieszkańcy powiatu gostyńskiego, cieszyć, bo to jest fakt, to jest konkret – Zarząd 
Województwa Wielkopolskiego podzielił tę argumentację. Czy podzieli to także strona rządowa 
i zaakceptuje taką propozycję kontraktu, nie da gwarancji i odpowiedzi, bo wpływ na to ludzi na 
niższych szczeblach samorządu terytorialnego jest zdecydowanie mniejszy. Jego zdaniem jest to 
sensowne rozwiązanie, które pokazuje, że skoro nie będzie możliwości zbudowania całej 
obwodnicy na drodze krajowej nr 12, to przynajmniej doprowadzenie do połączenia obwodnicy na 
drodze krajowej nr 12 i drodze wojewódzkiej nr 434 da pożądany i konkretny efekt w postaci 
odciążenia ruchu, uaktywnienia terenu tego, czego przede wszystkim oczekują nasi mieszkańcy.  
Przewodniczący Alfred Siama zwrócił uwagę, że Starosta odwołuje się do dokumentu przyjętego 
przez Zarząd Województwa, więc trudno posądzać go o prowadzenie jakiejkolwiek kampanii 
wyborczej.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że Pan Przewodniczący chyba nie zrozumiał Jego 
intencji. Jego intencją nie było zarzucanie komuś kampanii wyborczej, chodziło o to, że taki 
dokument pokazany w czasie kampanii wyborczej może być przez niektórych odbierany, jako 
element tej kampanii. Odnosząc się do kwestii budżetu obywatelskiego radny zapytał, czy 
poradzono sobie z możliwością wielokrotnego głosowania przez Internet. 
Starosta Robert Marcinkowski odpowiedział, że została przygotowana specjalna aplikacja, 
w której należy podać swoje dane osobowe, wyrazić zgodę na ich przetwarzanie a więc 
wykluczono możliwość anonimowości- trzeba podać numer PESEL i na zasadzie analizy 
komputerowej będą wykluczać te głosy, które ewentualnie mogłyby się dublować.  
 
Ad 6) 
Przewodniczący Alfred Siama poinformował, że w okresie międzysesyjnym interpelacji 
nie złożono.  
 
Ad 7) 
„Zapytania radnych”  
Starosta Robert Marcinkowski w uzupełnieniu poprzedniej dyskusji doda, że stanowisko 
negocjacyjne dotyczące kontraktu terytorialnego jest dokumentem Zarządu Województwa 
Wielkopolskiego. To nie jest dokument Starosty, Zarządu Powiatu czy Starostwa Powiatowego, 
jest to dokument władz województwa. Dodał, że możemy być zadowoleni z faktu, że nasze 
oczekiwania się w nim znalazły.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że wie czyj to jest dokument, ale też toczy się kampania 
wyborcza. Powiedział, że nie chodziło mu o Starostę, ale generalnie o to, kto wydał te dokumenty.  
 
Ad 8 a) 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Współpracy Powiatu Gostyńskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2015” przedstawiła 
Pani Ewa Misiaczyk. 
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Poinformowała, że współpraca z organizacjami pozarządowymi jest ustawowym obowiązkiem 
powiatu. Zgodnie z art. 4 ust. 1 pkt 22 ustawy z dnia 5 czerwca 2003 r. o samorządzie powiatowym 
(t.j. Dz. U. z 2013 r. poz. 595 ze zm.) powiat wykonuje określone ustawami zadania publiczne 
o charakterze ponadgminnym, w tym w zakresie współpracy z organizacjami pozarządowymi. 
Szczegółowo sferę współpracy organów administracji publicznej z organizacjami pozarządowymi 
określa ustawa z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
(t.j. Dz. U. z 2010 r. Nr 234, poz. 1536 ze zm.) 
Ustawa ta nakłada na organy administracji publicznej obowiązek realizacji zadań ze sfery 
publicznej, we współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego, o których mowa w art. 3 ust. 3 cytowanej ustawy, tj.:  
1) osobami prawnymi i jednostkami organizacyjnymi działającymi na podstawie przepisów 

o stosunku Państwa do Kościoła Katolickiego w Rzeczypospolitej Polskiej, o stosunku 
Państwa do innych kościołów i związków wyznaniowych oraz o gwarancjach wolności 
sumienia i wyznania, jeżeli ich cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku 
publicznego; 

2) stowarzyszeniami jednostek samorządu terytorialnego.  
Podstawowe znaczenie w tej kwestii ma art. 5a ust. 1 cytowanej ustawy nakładający na organ 
stanowiący jednostki samorządu terytorialnego obowiązek uchwalania rocznego programu 
współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego. Przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego stanowi zatem wypełnienie 
ustawowego obowiązku Rady wynikającego z ustawy o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie. Uchwała ureguluje współpracę pomiędzy samorządem Powiatu Gostyńskiego, 
a organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego, 
określając zakres oraz formy tej współpracy. Wysokość środków finansowych przeznaczonych na 
realizację zadań zleconych zostanie określona przez radę powiatu w uchwale budżetowej. Projekt 
programu współtworzony był z Powiatową Radą Działalności Pożytku Publicznego oraz 
konsultowany z organizacjami pozarządowymi. 
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 
Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XLIII/357/14 w sprawie uchwalenia „Programu Współpracy Powiatu 
Gostyńskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 
3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie na rok 2015” została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 

 
Salę posiedzeń opuścił radny Jerzy Ptak. 

Na sali pozostało 17 radnych. 
 
Ad 8 b) 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie 
Powiatu Gostyńskiego przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek 
Smektała.  
Poinformował, w czasie od przyjęcia projektu uchwały przez Zarząd Powiatu a dzisiejszym 
posiedzeniem Rady Powiatu wpłynęła informacja z apteki Calamus w Pępowie o zmianie godzin 
otwarcia. Stąd też w załączniku nr 1 w wierszu 21 w środkowej kolumnie zamiast godziny 9:00 
powinna być 8:00. Ponadto poinformował, że kwestię ustalania harmonogramu pracy aptek 
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ogólnodostępnych reguluje ustawa z dnia 6 września 2001 r. Prawo farmaceutyczne (tj. Dz. U. 
z 2008 r. Nr 45, poz. 271 ze zm.). Rozkład godzin pracy aptek musi być ustalony w sposób 
realizujący dyspozycję art. 94 ust. 1, tj. rozkład godzin pracy aptek ogólnodostępnych powinien być 
dostosowany do potrzeb ludności i zapewniać dostępność świadczeń również w porze nocnej, 
w niedzielę, święta i inne dni wolne od pracy, natomiast ust. 2 ww. artykułu mówi o tym, 
iż kompetencje do ustalania rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na danym terenie 
posiada rada powiatu. Uchwała ustalająca rozkład godzin pracy aptek powinna być poprzedzona 
uzyskaniem opinii wójtów (burmistrzów, prezydentów miast) gmin z terenu powiatu i samorządu 
aptekarskiego. Załącznik Nr 1 do niniejszej uchwały przedstawia Rozkład godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie Powiatu Gostyńskiego, natomiast załącznik Nr 2 do niniejszej 
uchwały przedstawia Harmonogram dostępności świadczeń w porze nocnej, w niedziele, święta 
i dni wolne od pracy ustalony przez przedstawiciela Wielkopolskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej od 

6 października 2014 r. do 4 stycznia 2015 r. od 22
00 do 6

00
. W załączniku nr 1 do uchwały dodaje 

się wiersz 27, który otrzymuje brzmienie: „Apteka „Słoneczna” Pępowo, ul. Cyryla Ratajskiego 7, 
tel. 665 471 147, godziny pracy: poniedziałek, wtorek, środa, piątek 9

00
 – 19

00
,czwartek 800 – 1900, 

sobota 800 – 13
00

, niedziela -” oraz wiersz 28, który otrzymuje brzmienie: „Apteka „Livia” Pogorzela, 
ul. Elizy Orzeszkowej 9, tel. 65 571 10 72, godziny pracy: poniedziałek – piątek 800 - 1900, sobota 
800 – 1300, niedziela -”. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Henryk Sadzki poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za” podczas nieobecności 1 radnego. 
 
Radny Zdzisław Kowalczyk zwrócił uwagę, że apteka Św. Ducha w Pogorzeli nie istnieje już od 
2-3 miesięcy.  
Naczelnik Marek Smektała odpowiedział, że sprawa ta jest wyjaśniana, dopóki figuruje na liście 
nadzoru farmaceutycznego nie można jej wykreślić.  
 
Uchwała Nr XLIII/358/14 w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych 
na terenie Powiatu Gostyńskiego - została podjęta w wyniku głosowania- 17 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 
 
Ad 8 c) 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń przedstawiła Skarbnik 
Powiatu Eleonora Gościniak. 
Poinformowała, że Zarząd uchwała dotyczy udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń 
na dofinansowanie zadania „Budowa drogi o długości 1025 m, łączącej ul. Polną 
z ul. Leszczyńską”. Realizację zadania planuje się na 2015 rok a przewidywany koszt budowy to 
kwota 6.349.588,54 zł. Gmina zamierza ubiegać się o dofinansowanie w ramach programu pod 
nazwą „Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych – Etap II Bezpieczeństwo Dostępność 
Rozwój”. Współdziałanie samorządów lokalnych w zakresie realizacji inwestycji drogowych jest 
niezwykle istotne przy ocenie składanych wniosków o dofinansowanie. 
 

Na salę powrócił radny Jerzy Ptak. 
Na sali obecnych jest 18 radnych. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, na co pójdą te pieniądze. 
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Radny Henryk Sadzki odpowiedział, że 300.000 zł będzie na Czachorowo a 370.000 zł na 
wydatki bieżące.  
 
Uchwała Nr XLIII/359/14 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń została 
podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się” 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 
Ad 8 d) 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Krobia przedstawiła Skarbnik 
Powiatu Eleonora Gościniak.  
Poinformowała, że uchwała dotyczy udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Krobia na 
dofinansowanie zadania „Przebudowa ciągu komunikacyjnego w Pudliszkach, łączącego drogę 
powiatową nr 4803 P Krobia – Poniec z drogą gminną ul. Fabryczna”. Realizację zadania planuje 
się na 2015 rok a przewidywany koszt budowy to kwota 2.200.000 zł. Gmina zamierza ubiegać się 
o dofinansowanie w ramach programu Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych. 
Współdziałanie samorządów lokalnych w zakresie realizacji inwestycji drogowych jest niezwykle 
istotne przy ocenie składanych wniosków o dofinansowanie. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie - 6 głosów „za” 
 
Starosta Robert Marcinkowski złożył wniosek będący wynikiem jego rozmowy 
z Burmistrzem Krobi Sebastianem Czwojdą. Po przygotowaniu kosztorysu okazało się, że ta 
droga będzie kosztować nieco więcej, a zasada programu jest taka, że za partnerstwo 
w konkretnym wymiarze procentowym są punkty. Zaproponował zwiększenie pomocy 
o 20.000 zł do kwoty 220.000 zł.  
 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, jaki to wtedy będzie procent. 
Starosta Robert Marcinkowski odpowiedział, że zasada jest taka, że musi to być minimum 10 %, 
wtedy jest dodatkowy punkt. Ponieważ droga została skosztorysowana na wartość 2.200.000 zł, to 
tego dodatkowego punktu by nie było. Dodał, że przetarg zweryfikuje te wartości.  
 
Wniosek Starosty został przyjęty w wyniku głosowania-- 18 głosów „za” 
 
Uchwała Nr XLIII/360/14 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Krobia została 
podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się” 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 
Ad 8 e) 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Borek Wlkp. przedstawiła 
Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak. 
Poinformowała, że uchwała dotyczy udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Borek Wlkp. na 
dofinansowanie zadania „Przebudowa drogi gminnej łączącej ul. Powstańców Wlkp. 
z ul. Pogorzelską w Borku Wlkp.”. Realizację zadania planuje się na 2015 rok. Gmina zamierza 
ubiegać się o dofinansowanie w ramach programu „Narodowy Program Przebudowy Dróg 
Lokalnych – Etap II Bezpieczeństwo – Dostępność – Rozwój”. Współdziałanie samorządów 
lokalnych w zakresie realizacji inwestycji drogowych jest niezwykle istotne przy ocenie składanych 
wniosków o dofinansowanie. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XLIII/361/14 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Borek Wlkp. 
została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się” 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
 

Przewodniczący Rady Alfred Siama ogłosił przerwę w obradach. 
Obrady wznowiono o godz. 14:00 

Po przerwie na sali obrad nieobecni byli Wicestarosta Janusz Sikora,  
radni Jarosław Jędrkowiak oraz Henryk Sadzki. 

 
Ad 8 f) 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Pogorzela przedstawiła 
Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak.  
Poinformowała, że projekt uchwały dotyczy udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Pogorzela na 
dofinansowanie zadania „Budowa z przebudową ulicy Zielonej – obwodnicy Pogorzeli”. Realizację 
zadania planuje się na 2015 rok a przewidywany koszt budowy to kwota 1.915.725,83 zł. Gmina 
zamierza ubiegać się o dofinansowanie w ramach programu Narodowy Program Przebudowy Dróg 
Lokalnych. Współdziałanie samorządów lokalnych w zakresie realizacji inwestycji drogowych jest 
niezwykle istotne przy ocenie składanych wniosków o dofinansowanie. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Komisji Piotr 
Gorynia poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za” 
 
Przewodniczący Rady Alfred Siama zaapelował do radnych o poparcie dla uchwały. Jako 
mieszkaniec powiatu gostyńskiego i gminy Pogorzela wyraził radość, że dzięki tej współpracy 
będzie mogła powstać w najbliższej przyszłości obwodnica Pogorzeli- pierwsza obwodnica 
w historii tego miasteczka i tej gminy. 
 
Uchwała Nr XLIII/362/14 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Pogorzela 
została podjęta w wyniku głosowania- 16 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się” 
W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. 
 
Ad 8 g) 
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2014 r. przedstawiła Skarbnik 
Powiatu Eleonora Gościniak.  
Zarząd na posiedzeniu w dniu 8 września 2014 roku przyjął projekt uchwały Rady Powiatu 
Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2014 rok. Zmiany w planie 
dochodów: 
1. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 30.800 zł z tytułu otrzymania pomocy finansowej z Gminy 

Pogorzela na dofinansowanie przebudowy ul. Armii Poznań w Pogorzeli – dz. 600 rozdz.60014 
§ 6300. 

 



8 
 

2. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 30.000 zł z tytułu większego wpływu opłat za zajęcie 
pasa drogowego – dz. 756 rozdz.75618 § 0490. 

Ogółem kwota dochodów zwiększa się o kwotę 60.800 zł. Zmiany w planie wydatków: 
1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 30.800 zł na dofinansowanie przebudowy ul. Armii 

Poznań w Pogorzeli – dz. 600 rozdz.60014 § 6050. 
2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 317.000 zł na realizację zadania „Budowa ciągu pieszo-

rowerowego od skrzyżowania z drogą gminną do miejscowości Grabonóg przy drodze 
powiatowej nr 4907P Gostyń-Pępowo” – dz. 600 rozdz.60014 § 6050. 

3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 30.000 zł na remonty dróg – dz. 600 rozdz.60014 § 4270. 
4. Przesunięcia pomiędzy paragrafami w Starostwie Powiatowym w Gostyniu. 
Ogółem kwota wydatków zwiększa się o kwotę 377.800 zł. Zwiększa się przychody budżetu 
o kwotę 317.000 zł – wolne środki z lat ubiegłych. Zarząd na posiedzeniu w dniu 18 września 2014 
roku przyjął autopoprawkę do projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian 
budżetu i w budżecie powiatu na 2014 rok. Zmiany w planie dochodów: 
1. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 50.000 zł z tytułu otrzymania pomocy finansowej z Gminy 

Gostyń na dofinansowanie budowy chodnika w Daleszynie – dz.600 rozdz.60014 § 6300. 
2. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 100 zł z tytułu zwiększenia pomocy finansowej z Gminy 

Pogorzela na dofinansowanie przebudowy ul. Armii Poznań w Pogorzeli – dz.600 rozdz.60014 
§ 6300. 

3. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 42.800 zł z tytułu otrzymania dotacji z Funduszu 
Wsparcia dla KP PSP w Gostyniu na zakup samochodu – dz. 754 rozdz.75411 § 6260. 

4. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 6.500 zł z tytułu większego wpływu różnych dochodów – 
dz.750 rozdz.75075 § 0970. 

5. Zmniejszenie planu dochodów o kwotę 18.583 zł z tytułu zmniejszenia dotacji od Wojewody 
Wlkp. na dofinansowanie przebudowy drogi Dąbrówka – Strumiany – Borek Wlkp. miejscowość 
Strumiany – dz. 600 rozdz.60014 § 6430. 

Ogółem kwota dochodów zwiększa się o 80.817 zł. Zmiany w planie wydatków: 
1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 50.000 zł na dofinansowanie budowy chodnika 

w Daleszynie – dz.600 rozdz.60014 § 6050. 
2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 42.800 zł w KP PSP w Gostyniu na zakup samochodu 

specjalnego kwatermistrzowskiego – dz.754 rozdz.75411 § 6060. 
3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 100 zł na przebudowę ul. Armii Poznań w Pogorzeli – 

dz.600 rozdz.60014 § 6050. 
4. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 6.500 zł na bieżące wydatki – dz.750 rozdz.75075 § 4210 

– 1.500 zł, § 4300 – 5.000 zł. 
5. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 10.000 zł na zakup sprzętu dla KPP w Gostyniu – dz.754 

rozdz.75495. 
6. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 18.583 zł z realizacji zadania „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 4965P Dąbrówka – Strumiany – Borek Wlkp. – miejscowość Strumiany” – dz.600 
rozdz.60014 § 6050. 

7. Zwiększenie rezerwy celowej na zadania oświatowe o kwotę 500.000 zł – dz. 758 rozdz.75818 
§ 4810. 

8. Zmniejszenie rezerwy ogólnej o kwotę 10.000 zł – dz.758 rozdz.75818 § 4810. 
9. Zwiększenie rezerwy inwestycyjnej o kwotę 250.000 zł – dz.758 rozdz.75818 § 6800. 
10. Przesunięcia pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w ZSR w Grabonogu, PCPR 

w Gostyniu, DPS w Chumiętkach, ZSS w Brzeziu, DD w Gostyniu, Starostwie Powiatowym 
w Gostyniu oraz Domu Dziecka w Bodzewie. 

Ogółem kwota wydatków zwiększa się o 830.817 zł. Zwiększa się przychody budżetu o kwotę 
750.000 zł – wolne środki z lat ubiegłych. 
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Na salę posiedzeń powrócili radni Jarosław Jędrkowiak i Henryk Sadzki. 
Na sali obecnych jest 18 radnych. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie -6 głosów „za” 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Autopoprawka została przyjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”. 
 
Uchwała Nr XLII/363/14 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2014 r. została 
podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się” 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 
Ad 8 h) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego 
na lata 2014 – 2022 przedstawiła Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak.  
Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 8 września 2014 roku przyjął projektu uchwały 
Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014-
2022. Zmiany ww. uchwały dotyczą zmian w załączniku Nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa na 
lata 2014 - 2022”- uaktualnienie kwot ujętych w projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu 
i w budżecie powiatu na 2014 r. Zarząd na posiedzeniu w dniu 18 września 2014 roku przyjął 
autopoprawkę do projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2014-2022. Zmiany ww. uchwały dotyczą zmian w załączniku Nr 1 
„Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2014 - 2020”- uaktualnienie kwot ujętych 
w autopoprawce do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2014 r. 
Po zmianach kwot budżetu zmieniają się wskaźniki na lata 2014-2017.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Autopoprawka została przyjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”. 
 
Uchwała Nr XLII/363/14 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Gostyńskiego na lata 2014 – 2022 została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 
Ad 9) 
Informacja Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu o realizacji zadań w zakresie 
rehabilitacji społecznej i zawodowej osób niepełnosprawnych oraz z działalności Powiatowego 
Zespołu do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności. (pismo przy sprawie WO-RA.0001.10.2014) 
Informację przedstawiła Pani Violetta Kolendowicz z Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
w Gostyniu. 

 
Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił uwagę na błąd rachunkowy, który pojawił się na 
stronie 3 informacji, ponieważ łączna kwota przeznaczona przez Powiat Gostyński na Warsztaty 
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Terapii Zajęciowej wynosi 64.000 zł, natomiast na Warsztaty w Piaskach przekazano ponad 
65.000 zł. Kwota ta powinna być wyższa. 
Pani Violetta Kolendowicz przyznała, że jest błąd. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama zapytał, jakie bariery architektoniczne zostały zlikwidowane 
za kwotę 154.000 zł i gdzie, czy miało to miejsce na terenie Gostynia.  
Pani Violetta Kolendowicz odpowiedziała, że zadanie to jest cały czas w trakcie realizacji, jest to 
proces długotrwały, głównie likwidowane są bariery przystosowania łazienek dla potrzeb osób 
niepełnosprawnych. To jest główny cel i z tym głównie borykają się niepełnosprawni.  
Przewodniczący Rady Alfred Siama zapytał o bariery w komunikowaniu się. Wnioski te nie 
zostały zrealizowane ze względu na braki środków, ale prosi o przybliżenie tego zadania, na czym 
polega likwidacja barier w komunikowaniu się, o jaki sprzęt chodzi. 
Pani Violetta Kolendowicz odpowiedziała, że chodzi tu głownie o laptopy i oprogramowanie dla 
osób głuchych, głuchoniewidomych bądź też dla osób nieporuszających się samodzielnie, czyli na 
wózkach inwalidzkich. Zadanie to ma na celu zwiększenie ich komunikatywności z otoczeniem, ze 
społeczeństwem. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama zapytał o bazę dotyczącą organizatorów turnusów 
rehabilitacyjnych, gdzie znajduje się ta baza. 
Pani Violetta Kolendowicz odpowiedziała, że baza znajduje w PCPR. Są to oferty papierowe 
umieszczone w specjalnych segregatorach. Każdy wnioskodawca, każda osoba, która dotrze do 
PCPR może z tego skorzystać. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że rozumie, iż w Powiatowym Centrum Pomocy 
Rodzinie można skorzystać z bazy. Ponadto Przewodniczący zwrócił uwagę na zapis 
„przygotowanie indywidualnego planu działania”, z którego skorzystało 13 osób. Poprosił 
o przybliżenie tej tematyki.  
Pani Violetta Kolendowicz odpowiedziała, że to dotyczy rehabilitacji zawodowej, a PCPR zajmuje 
się tylko rehabilitacją społeczną. Informacje pozyskane zostały z Powiatowego Urzędu Pracy. 
Powiedziała, że może to pytanie przekazać do PUP.  
Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że we własnym zakresie będzie tego dociekał.  
Radny Grzegorz Marszałek zapytał o Powiatowy Zespół ds. Orzekania o Niepełnosprawności, 
czy zbiera się on sukcesywnie, co miesiąc i czy środki przeznaczone na jego funkcjonowanie 
wystarczą do końca roku.  
Pani Violetta Kolendowicz odpowiedziała, że na to pytanie udzieliłaby odpowiedzi 
Przewodnicząca Zespołu Pani Małgorzata Wozik, natomiast ona takich informacji nie ma.  
Starosta Robert Marcinkowski dodał, że na chwilę obecną nie ma żadnych niepokojących 
sygnałów. Przypomniał, że w ubiegłym roku trzeba było trochę nadrobić tego, czego nie dopatrzył 
Wojewoda i tylko dzięki wsparciu Powiatu Gostyńskiego ten Zespół mógł funkcjonować normalnie. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Henryk Sadzki poinformował, że Komisja 
zaopiniowała pozytywnie- 5 głosów „za” podczas nieobecności 2 radnych.  
 
Ad 10) 
W punkcie „Odpowiedzi na zapytania radnych” głosu nie zabrano. 
 
Ad 11) 
W punkcie „Wnioski i oświadczenia radnych” głosu. 
 
Ad 12) 
Wolne głosy. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama przypomniał, że zgodnie z obowiązującymi przepisami radni 
są zobowiązani złożyć oświadczenia majątkowe na dwa miesiące przed końcem kadencji. 
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Kadencja kończy się 21 listopada, czyli oświadczenia majątkowe powinny być złożone 
21 września, w niedzielę. W takiej sytuacji oświadczenia można złożyć wcześniej w piątek 
19 września lub później-w poniedziałek 22 września. Ponadto poinformował, że dnia 29 sierpnia 
2014 r. wpłynęła do Rady Powiatu skarga Pani Wandy Karolewicz i Pani Moniki Karolewicz- 
Selwod na działania Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego. Skarga zgodnie z 
właściwością została pismem z dnia 3 września przekazana do Wojewody Wielkopolskiego. Dnia 8 
września br. skarżące wystąpiły pismem o wyjaśnienie, z jakiego powodu skarga została 
przekazana do Wojewody. Dnia 16 września 2014 r. wpłynęła do Rady Powiatu skarga Pana 
Krzysztofa Świerzewskiego na brak odpowiedzi na pismo Zainteresowanego przez Dyrektora 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu. Skarga zostanie przekazana 
do rozpatrzenia Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego.  
Radny Grzegorz Marszałek zwrócił uwagę na temat, który pojawia się często na sesjach rad 
gminnych i wczytując się w lokalną prasę, gdzie poruszane są sprawy zarośniętych poboczy przy 
drogach powiatowych i gminnych. Powiedział, że chciałby opowiedzieć o tym, co zdarzyło się na 
terenie gminy Borek, gdyż jedni mówią, że trzeba zarośla wycinać, inni- że przyrodę należy 
chronić. Wielkopolskie Stowarzyszenie Przyrodnicze Borek zorganizowało spotkanie w Urzędzie 
Mejskim w Borku, w którym uczestniczyli przedstawiciele powiatowych zarządów dróg, którzy są 
zarządcami dróg na terenie powiatu gostyńskiego, przedstawiciele gmin. Spotkanie dotyczyło 
wycinki krzaków rosnących w pasach dróg. Wielkopolskie Stowarzyszenie Przyrodnicze zaprosiło 
wielu wybitnych ludzi nauki, dendrologów i ekologów. Sugeruje, aby nie wycinać wszystkich 
krzewów w pasach dróg, aby zostawić te krzaki, w których może schronić się drobna zwierzyna, 
których chów jest prowadzony m.in. przez to Stowarzyszenie, np. kuropatwy, bażanty, zające. 
Poinformował, że razem z Dyrektorem mają wypracowaną koncepcję, że pierwsze wycinki 
prowadzą nie na całej szerokości, lecz z jednej strony- lewa strona jezdni od skraju jezdni do 
skraju rowu. Powiedział, że jest to jakieś rozwiązanie i zwrócił się z apelem, aby przekazywać 
mieszkańcom powiatu gostyńskiego, że coraz mniej mamy kuropatw, bażantów i innej drobnej 
zwierzyny i aby wycinać tylko to, co niezbędne dla zachowania bezpieczeństwa pojazdów. 
Ponadto poinformował, że w sobotę 27 września Wielkopolskie Stowarzyszenie Przyrodnicze 
organizuje pierwsze spotkanie, podczas którego chcą promować to, aby zieleń w pasach dróg 
gminnych, powiatowych i wojewódzkich objąć ochroną, ale tak, aby nie stwarzać zagrożenia dla 
korzystających z dróg. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama dziękując za wypowiedź powiedział, że odnosi czasami 
wrażenie, że coraz więcej ludzi w Polsce chce wycinać, co się da- drzewa rosnące przy drogach, 
krzewy, likwidować osy i szerszenie. Zaapelował, aby szanować ziemię, tak, aby ona także służyła 
kolejnym pokoleniom. Trzeba szukać mądrego kompromisu pomiędzy bezpieczeństwem 
a cywilizacją z jednej strony i przyrodą w drugiej. 
Starosta Robert Marcinkowski odnosząc się do tematu kontraktu terytorialnego uzupełnił, że jest 
to zupełnie nowy dokument, który do tej pory nie obowiązywał i taki jest wymóg zapisów unijnych, 
nowej perspektywy programowania. Te dokumenty-kontrakty wojewódzkie muszą być opracowane 
na terenie całego kraju, a więc na terenie wszystkich województw po to, aby prowadzić spójną 
politykę. To, że jest to akurat w roku 2014 jest związane z okresem programowania 2014-2020. 
Najważniejsze jest to, że istotne z punktu widzenia interesu powiatu gostyńskiego zapisy tam się 
znalazły i będą możliwe do realizacji nawet w ostatnich latach tego programowania.  
Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że w październiku odbędą się jeszcze dwie 
sesje. Mniej więcej w połowie miesiąca odbędzie się sesja wyjazdowa, podczas której zobaczymy 
najważniejsze inwestycje zrealizowane w tej kadencji. Pod koniec października odbędzie się sesja 
pożegnalna.  
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Ad 13) 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XLIII sesję Rady Powiatu 
o godz. 14:20. 
 

          Przewodniczący 
Rady Powiatu Gostyńskiego 
          /-/ Alfred Siama 
 

 
Protokołowała 
Elżbieta Mikstacka 
 
 
 

 


